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Voorwoord van de Raad van Toezicht 
In dit jaarverslag treft u een lokale weergave aan van wat een turbulent jaar op het gebied van 
duurzaamheid genoemd mag worden op het wereldtoneel, maar ook wat betreft de organisaties die in 
Baarn op het gebied van duurzaamheid bezig zijn.  
 
De oorlog in Oekraïne blijkt een voorlopig blijvende invloed te hebben op maatschappelijke 
onzekerheid, denk aan budgettering defensie, energiezekerheid en bijbehorende prijsvorming. 
Daarnaast de indruk dat politiek rechtse bewegingen, met voor een deel klimaatverandering-
ontkennende standpunten, in Europa aan invloed aan het winnen zijn. Deze hebben allemaal invloed 
op de bereidheid van de samenleving om stappen te blijven zetten op het gebied van verduurzaming.  
Het doet de Raad van Toezicht goed om te zien dat de nodige stappen en processen in Baarn opgepakt 
blijven worden, waaronder ook in de vorm van het effectueren van de aangegane samenwerking 
tussen de duurzaamheidsorganisaties in Baarn onder de naam BaarnDuurzaam. Daarom zijn ook in het 
afgelopen jaar Simone van der Sijs (voorheen Energiek Baarn) en Ragnar Koot (voorheen POB 
Duurzaam) tot het bestuur van BaarnDuurzaam toegetreden. Aart Houwink is na een lange en 
vruchtbare staat van dienst, waarvoor veel dank, uitgetreden uit het bestuur. 
Bij de RvT is Patricia van Berkum herbenoemd voor een vervolgtermijn. 
 
Vele activiteiten staan in dit jaarverslag beschreven, waaruit blijkt dat ook hard gewerkt is aan het 
harmoniseren en coördineren van de vele initiatieven die binnen Baarn op het gebied van 
duurzaamheid ontplooid worden. Daarbij is efficiënt samengewerkt met de gemeente Baarn. Die 
geïnvesteerde tijd legt een gezonde basis voor de toekomstige taken en projecten.  
 
De Raad van Toezicht ziet die toekomst met vertrouwen tegemoet. 
 
Namens de Raad van Toezicht 
Gijs Tegelberg, voorzitter Raad van Toezicht 
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1.  Verslag van het bestuur 
In 2023 is veel tijd en aandacht aan interne processen besteed. De in 2022 ingezette samenwerking 
tussen BKA, EnergiekBaarn en POB-Duurzaam heeft in 2023 geresulteerd in een daadwerkelijke fusie 
van deze drie organisatie tot de stichting BaarnDuurzaam. Op 30 juni is dit met de vrijwilligers en 
genodigden feestelijk gevierd in de Pekingtuin. De stichting BaarnDuurzaam is via het wijzigen van de 
statuten formeel de voortzetting van de stichting Baarnse KlimaatAlliantie. De nieuwe doelstellingen in 
de statuten doen recht aan de doelstellingen die de drie voormalige organisaties eerder hadden. Ook 
is er een nieuw bestuur benoemd, bestaande uit bestuursleden van de drie geledingen. 
 
Voor deze fusie was het noodzakelijk om de energiecoöperatie EnergiekBaarn formeel met 
goedkeuring van de leden te beëindigen en haar activa en passiva over te dragen aan de stichting. 
Hiervoor zijn twee ledenbijeenkomsten uitgeschreven waarbij telkens een overgrote meerderheid van 
de leden heeft ingestemd met de fusie. De rechtspersoon van stichting POB-Duurzaam is 
overgenomen door Platform Ondernemend Baarn, maar de middelen en verplichtingen zijn 
overgedragen aan de stichting BaarnDuurzaam (BD). 
 
In 2023 heeft de fusie veel aandacht gevraagd van de oude besturen en het nieuwe bestuur. Zo ging er 
onder andere veel aandacht naar een nieuwe organisatiestructuur en het opzetten van een 
hernieuwde ICT-structuur en website. Ook vroeg de aanvraag van de gemeentelijke subsidie voor 
2023/2024 veel tijd. Bij de toetsing door de gemeente van de aanvragen van de drie organisaties 
bleken de kosten voor communicatie niet subsidiabel aangezien deze niet projectgerelateerd waren 
opgenomen, maar, net als bij de vorige subsidieaanvraag, als een verzamelpost voor alle 
communicatie . Hierover is in de zomer een brief naar het College van B&W gestuurd om onze zorgen 
hierover te uiten. Uiteindelijk is door BD een nieuwe aanvraag voor projectgerelateerde communicatie 
ingediend, waarin de drie eerdere aanvragen zijn opgenomen. Dit kon pas in september, omdat de 
gemeentelijke subsidieregeling hiervoor opnieuw geopend moest worden. Hierdoor ontstond wel de 
ingewikkelde situatie dat BD de facto geen subsidie voor communicatie voor 2023 had, maar wel 
uitgaven. Dit stelde het bestuur voor een dilemma: dat heeft besloten behoedzaam middelen in te 
zetten. Deze situatie heeft geduurd tot 19 december 2023; op die datum is ook de aanvullende 
subsidie (grotendeels) door de gemeente toegewezen.  
 
Onze communicatiemedewerker Mariëlle Beerling in juni bij BD gestopt, wegens haar verhuizing naar 
Brabant. Daardoor moesten we op zoek naar een nieuwe communicatiemedewerker. Die taak heeft 
Inge Pastoor gelukkig tijdelijk en met veel enthousiasme overgenomen. Zij heeft veel tijd en energie 
gestoken in de Klimaatkrant en het opzetten van de Klimaatweek. 
 
Al met al was het een enigszins turbulent jaar, waarin BD minder activiteiten heeft ondernomen dan 
we in 2022 bij het maken van de subsidieaanvraag voor ogen hadden. 
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1.1 Activiteiten – niet gesubsidieerd 

a) Organiseren BaarnDuurzaam-overleg 

Het vrijdagochtendoverleg is qua inhoud en frequentie gewijzigd. Eerst nog BKA en daarna 
BaarnDuurzaam hebben in 2023 uiteindelijk vier bijeenkomsten met de gemeente en Omthuis 
georganiseerd. In het begin van het jaar heeft BD voorgesteld om het overleg een meer strategische 
agenda te geven en het voortaan eens per kwartaal te houden. Operationele zaken worden in de 
daarvoor bedoelde projectoverleggen of tussentijds telefonisch of via e-mail besproken. Hiermee 
hopen we de belasting qua tijd voor de gemeente en het bestuur te beperken. Agendapunten in 2023 
waren onder andere: 

• Nieuwe vergaderopzet; 
• Communicatie:  

o nieuwe opzet klimaatweek; 
o de jaarlijkse Klimaatkrant, 

• Reactie van de gemeente op de brief van minister Jetten over burgerparticipatie in de 
energietransitie; 

• Strategische agenda gemeente: wanneer wordt de Raad waarover geïnformeerd? 
• Inhoud perspectiefnota; 
• Update warmtetransitie; 
• Opvolging bijeenkomst Groeneveld met groene partijen in Baarn; 
• Subsidieaanvragen BD 2023/2024; 
• Rondje organisaties: Gemeente, Omthuis, BijZONder Baarn, BaarnDuurzaam; 
• Hoe motiveren en activeren we inwoners voor de warmtetransitie. 

Het laatste onderwerp heeft nog geleid tot een aparte bijeenkomst op 8 september 2023, waarbij BD 
actief heeft meegewerkt aan een brainstorm van de gemeente over inwonerparticipatie. 

b) Projectgroep Collectief Opwekken  

In de werkgroep Collectief Opwekken zijn BD, de gemeente en de energiecoöperatie BijZONder Baarn 
vertegenwoordigd onder voorzitterschap van BD. Gedurende 2023 vonden zes vergaderingen plaats. 
De voortgang van het project Zonneveld IJsbaan (zie punt c) was een vast onderwerp op de agenda, 
evenals de aanpak van zonnepanelen op bedrijfsdaken. Dat had ook te maken met de manier waarop 
Stedin aanvragen voor aansluiting op het distributienet behandelt: alleen al om op een lijst van 
aanvragers te komen moet een fiks bedrag betaald worden. Hierover en het niet heffen van leges voor 
de vergunning is met de gemeente gesproken. Vanuit BD zijn in 2023 drie nieuwsbrieven verstuurd 
over de laatste stand van zaken.  
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c) Voorbereiding Zonneveld IJsbaan 

Stichting Baarnsche IJsbanen heeft al in 2021 een Omgevingsvergunning bij de gemeente aangevraagd, 
waarin zowel de herbestemming van de IJsbaan als het zonneveld (2.388 zonnepanelen met een 
verwachte jaarlijkse stroomopbrengst van circa 800.000 kWh) zijn meegenomen. Helaas was meer 
onderzoek nodig dan verwacht en waren er ook wisselingen van de behandelend ambtenaar bij de 
gemeente: dit leidde ertoe dat de gemeente pas in september 2023 een omgevingsvergunning kon 
afgeven. Direct hierop volgend is een aansluiting op het elektriciteitsnet aangevraagd. Echter, 
netbeheerder Stedin kon door netcongestie geen transportcapaciteit aanbieden. Om op de wachtlijst 
geplaatst te worden moest 70% van de aansluitkosten (€ 56.000) worden voldaan. Hiervoor is krediet 
aangevraagd en gekregen bij het Ontwikkelfonds voor energiecoöperaties. De ingediende SCE-
subsidie-aanvraag is weer ingetrokken omdat de daarvoor benodigde transportindicatie niet door 
Stedin werd afgegeven. 
Pas als Stedin kan aansluiten en de subsidie is toegekend, kan aan geïnteresseerde inwoners van Baarn 
een aanbod worden gedaan om te participeren. Met Chris Buter, extern adviseur, zijn daarvoor 
overigens wel voorbereidingen getroffen: er zijn basisdocumenten ontwikkeld en gereed gemaakt voor 
aanbieding aan participanten. 

d) Laadpalen in combinatie met zonnepalen op twee carpoolplaatsen 

Sinds februari 2023 is BaarnDuurzaam betrokken bij de (voorbereiding van de) aanbesteding van de 
provincie Utrecht voor laadpalen bij tien provinciale carpoolplaatsen. Hiervoor hebben de vijf 
energiecoöperaties (waaronder BijZONder Baarn) in de betreffende gebieden samengewerkt en een 
keuze gemaakt voor een commerciële partner. Dit is het Utrechtse bedrijf WeDriveSolar geworden. 
Ons consortium heeft de aanbesteding gewonnen. Nu wordt aan realisatie van de plannen gewerkt. In 
Baarn gaat het over de twee carpoolplaatsen bij de op- en afritten van de A1. Deze zullen worden 
voorzien van overkappingen met daarop zonnepanelen en van laadpalen voor elektrische auto’s. 
Inwoners uit Baarn kunnen in dit project financieel participeren. De omgevingsvergunning voor de 
Afslag Baarn Noord is inmiddels door de gemeente verstrekt.  
 
In het verleden heeft BD aan de gemeente een plan aangeboden om iets vergelijkbaars (carports en 
laadpalen) op het Laanplein in het centrum van Baarn te ontwikkelen. De gemeente werkt hieraan 
verder in een gezamenlijk initiatief met de RES Amersfoort. 

1.2 Gesubsidieerde activiteiten 

1.2.1 Advies  

a) Energiecoaching Inwoners 
De Energiecoaches hebben ook in 2023 hun activiteiten voortgezet. Er zijn in totaal 143 energiescans 
uitgevoerd bij woningen, tegen een voorzien aantal van tussen 300 en 400. Het is opvallend dat na het 
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terugvallen van de energieprijzen na de enorme stijging ten gevolge van de inval in Oekraïne, het 
aantal aanvragen ook is teruggevallen. Een hoge energieprijs is kennelijk de beste motivator om als 
woningeigenaar energie te besparen! 
Ook op andere momenten waren BD en haar Energiecoaches zichtbaar. Zo is er een bijdrage geleverd 
aan de informatiedag van Stichting Mooi Baarn op 17 juni over verduurzamen van monumenten . 
Daarnaast was er een stand van BD op het Cultureel Festival. Ook heeft burgemeester Mark Röell op 
13 november een middag stage gelopen bij twee energiecoaches.  
 
De coördinator die al vele jaren op uitstekende wijze zicht hield op het werk van de Energiecoaches, 
Jaap Kuipers, is met dit werk gestopt Zijn taken zijn herverdeeld over meerdere vrijwilligers. Ook is een 
betaalde kracht in de arm genomen om aanvragen van inwoners voor een scan snel te behandelen.  
Het bestuur heeft standaardovereenkomsten voor de vrijwilligers opgesteld, waarin wordt verwoord 
wat de verwachtingen over en weer zijn. In de loop van 2024 zullen deze met alle vrijwilligers worden 
besproken en ondertekend.  
 
b) Informatie en promotie van energiebesparing bij bedrijven 
Vanaf 2022 zijn er, samen met videomaker Ad Heessels, een aantal bezoeken gebracht aan de 
bedrijven die het Baarnse Klimaatakkoord hebben ondertekend. Doel was om deze bedrijven te vragen 
naar de maatregelen die ze in de afgelopen jaren werden genomen. Voorts werd er een filmpje 
gemaakt bij een Baarns bedrijf dat recent zonnepanelen heeft gemonteerd. Dit alles heeft dit tot leuke 
en inzichtelijke filmpjes geleid.  
Daarnaast is er geïnventariseerd welke bedrijven ’s nachts (onnodig) veel licht hadden branden, 
waarna de desbetreffende bedrijven zijn benaderd om een reactie en met het aanbod om advies te 
krijgen over energiebesparing. Niet alle benaderde bedrijven wilden meewerken.   
 
Onze partner Energieke Regio heeft in 2023 twee (basis) scans kunnen verrichten. Er zijn stappen gezet 
om Energiecoaches die daar interesse voor hebben ook bedrijven te laten bezoeken. Idee is om hen 
een aantal basisgegevens te laten verzamelen die als input dienen voor de integrale energiescans voor 
bedrijven. In het najaar heeft de Gemeente eigenaren en gebruikers van panden die niet over het 
verplichte energielabel C beschikken aangeschreven. Zij heeft hen de mogelijkheid geboden om met 
hulp van BD alsnog aan hun wettelijke verplichting te voldoen. Helaas heeft dit nog niet tot concrete 
aanvragen geleid.  
 
c) VvE’s (Verenigingen van Eigenaren) 
Bij en voor VvE’s zijn in 2023 geen grote activiteiten geweest. Daar liggen twee oorzaken aan ten 
grondslag. Ten eerste moeten veel VvE’s eerst intern de zaken op orde maken. Ten tweede was de 
capaciteit binnen BD voor dit thema in 2023 zeer beperkt 
 
d) Collectief zonnepanelen op grote daken  
De activiteiten rond het vinden van projecten van zonnepanelen op daken van bedrijven, instituten en 
overheden werden voortgezet. Met diverse ondernemers, VvE's en de gemeente werden gesprekken 
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gevoerd, maar dit resulteerde nog niet in een concreet project. Het achterliggende idee is dat de 
panelen door inwoners van Baarn op basis van de SCE-regeling kunnen worden gefinancierd.  
Met de door de gemeente verleende subsidie voor de creatie van standaard documentatie voor 
dergelijke zonnedaken werd verdere voortgang geboekt.  

1.2.2 Informatie en promotie 

a) Zon Op Eigen Dak 
Het doel was om in 2023 twee of drie informatiebijeenkomsten te organiseren, gericht op onder meer 
(maar niet beperkt tot) zonne-energie. Op 9 mei is er een bijeenkomst geweest over warmtepompen 
die goed bezocht is (70 deelnemers). Tijdens die bijeenkomst hebben Dolf Huijgen (Wolf 
Klimaatservice) en Tom van Garderen (BTG) vanuit hun ruime ervaring een presentatie gegeven en de 
vele vragen van de aanwezigen beantwoord. Naar aanleiding van deze bijeenkomst heeft BD ook een 
compacte informatiefolder voor de geïnteresseerde woningeigenaar gemaakt. Tijdens de klimaatweek 
in november is een informatiebijeenkomst aangeboden, maar deze is geannuleerd vanwege gebrek 
aan belangstelling  
 
b) SLIM 
Het SLIM-project heeft in 2023 meegewerkt aan het in Baarn bekend maken van en meedoen aan het 
landelijke initiatief om “tegels te wippen”. Hiervoor is in samenwerking met de gemeente een plan van 
aanpak voor een hitteplan ontwikkeld. Het project is op 21 maart van start gegaan en na zeven 
maanden afgerond.  
 
c) Project Energiemonitoring 
BD heeft bij een kleine tien bedrijven een meetkastje uitgezet waarmee ze hun energieverbruik beter 
kunnen bijhouden.  
Om beter in te kunnen spelen op de gevolgen van de netcongestie zal in 2024 hernieuwd aandacht 
worden besteed aan het belang van het monitoren van het energieverbruik en -profielen.  
 
d) Collectieve Inkoop Bedrijven  
Er zijn in 2023 geen collectieve inkoopacties geweest. Voor de collectieve inkoop van zonnepanelen 
bestond weinig interesse – ook omdat bedrijven met een grootverbruikaansluiting niet mogen 
terugleveren.  
 
e) Monitoring Energieverbruik in Baarn 
In 2020 zijn acht KPI’s gedefinieerd om een beeld te krijgen in hoeverre Baarn daadwerkelijk stappen 
op de goede weg naar klimaatneutraliteit zet: 

1. Netto energiestappen woningen; 
2. Besparing in gasverbruik; 
3. Besparing in energieverbruik; 
4. Opgesteld vermogen zonnepanelen;  
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5. Energiebesparing en opwekking; 
6. Percentage huishoudens met zonnepanelen; 
7. Opgesteld vermogen windenergie; 
8. Aandeel duurzame energie. 

Alle KPI’s worden op de website www.baarnduurzaam.nl gerapporteerd. De KPI’s worden periodiek 
geactualiseerd. Voor de meeste is dit, gezien de frequentie waarin de onderliggende data wordt 
ververst, eens per jaar.  
De stand van zaken voor 2022 is in februari gepresenteerd aan de gemeente en in de Baarnsche 
Courant gepubliceerd. 
 
f) Halfjaarlijkse Bijeenkomsten  
Op 5 juni is er een informatieavond georganiseerd over ‘De aardgasvrije wijk, Ook jouw wijk gaat van ‘t 
aardgas af. Is een warmtenet de oplossing?’ in het clubgebouw van de ijsbaan. Hierbij heeft wethouder 
De Vries een kort openingswoord gesproken. Verder is die avond is een presentatie gegeven over de 
aardgasloze (nabije) toekomst in Baarn en hoe de werking van een warmtenet in een wijk er mogelijk 
uit zou kunnen zien. Er vond naderhand een levendige discussie plaats met de tientallen aanwezigen.  
 
De tweede informatieavond heeft niet plaatsgevonden in het najaar, doordat de beoogde spreker niet 
beschikbaar was. In plaats daarvan is er in februari 2024 een goedbezocht bijeenkomst over 
klimaatadaptatie gehouden. 
 
g) Klimaatkrant en Klimaatweek 
In 2023 is wederom een Klimaatkrant door de gemeente gemaakt, die op alle Baarnse huisadressen is 
bezorgd. BD heeft hieraan een bijdrage geleverd. De krant is eind oktober gedistribueerd, voor, of net 
in, de Week van de Duurzaamheid (31 oktober – 6 november).  
 
De Klimaatweek is geopend op zaterdag 28 oktober en duurde tot en met zaterdag 4 november. Het 
startmoment bestond uit het feestelijk overhandigen van het eerste exemplaar van de 
kinderspeurtocht door het Baarnse centrum aan de kinderburgemeester door de voorzitter Coöperatie 
Ondernemers Centrum Baarn. Deze kinderspeurtocht was gekoppeld aan een expositie in de Wereld 
van PiPPe over (wegwerp)verpakkingen die in Baarn over de toonbank gaan. De voorzitter van BD en 
wethouder De Vries hielden ook een korte toespraak bij de opening. Hiermee werd het programma 
van die week geopend, dat bestond uit: 

• Later op de zaterdag waren er nog twee activiteiten: ’s middags een inloopbijeenkomst over 
collectief zonne-energie opwekken en Zonneweide ijsbaan en Solar Carports (organisatie: 
BaarnDuurzaam), en ’s avonds een wandeling door het bos onder het motto: Nacht van de 
Nacht (georganiseerd door Staatsbosbeheer); 

• Op maandagavond 30 oktober was een informatieavond over Duurzaam ondernemen: hoe 
laat je zien wat je doet? Hoe je als ondernemer geïnspireerd raakt tot duurzame ontwikkeling 
(organisatie: De Wereld van PiPPe);  
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• Op dinsdagavond 31 oktober was er in Lokaal-O een informatiebijeenkomst over 
Energiebesparing, Energiecoaching en Energieopwekking. Wegens gebrek aan belangstelling is 
deze echter afgelast; 

• Op woensdagmiddag 1 november was er een kinderactiviteit georganiseerd bij de Groene 
Inval: Duurzame Kinderknutsel. ’s Avonds speelde de Klimaatfilm Wad (georganiseerd door 
Lokaal-O); 

• Op donderdagavond had de gemeente Baarn een interessante inloopbijeenkomst over de 
gemeentelijke plannen over de Energietransitie voor de inwoners van Baarn georganiseerd; 

• Op zaterdag 4 november waren er wederom tal van activiteiten, zoals ’s ochtends ‘Samen 
zwerfafval opruimen’ (Organisatie: Baarnse Bermbrigade). ‘s Middags waren er nog drie 
activiteiten: Kennismaken met Duurzaam Hout & Karton & Katoen (Organisatie: Inge Prins van 
Wijngaarden in samenwerking met de mannen van de Stichting Baarnsche Bomen, Marianne 
Resoort en Natasja van de Meer) en een rondleiding op Herenboerderij Willemshoeve 
(Organisatie: Herenboeren Willemshoeve). Aan het einde van de middag en ’s avonds was er 
nog het Groene Gala in Leusden, dat als doel had om geld in te zamelen tegen energie-
armoede, specifiek: . een warmer huis voor 500-1000 gezinnen in Baarn en Soest (organisatie: 
samenwerkende serviceclubs in regio Eemland). 

• Gedurende de hele week hield De Wereld van PiPPe, in samenwerking met Coöperatie 
Ondernemers Centrum Baarn, een expositie over (wegwerp)verpakkingen die in Baarn over de 
toonbank gaan. Verder was er in de bibliotheek een speciale tafel ingericht voor 
KinderKlimaatboeken en had boekhandel Den Boer boeken over het klimaat in de etalage 
liggen. 

 
Al met al een mooi en vol programma, dat ook de weerslag is van vele inspanningen die 
communicatieadviseur Inge Pastoor met veel energie had gedaan. Jammer was wel dat er maar een 
beperkte opkomst was vanuit de bevolking. Dit was deels te wijten aan slecht weer, maar ook aan te 
weinig publiciteit in een te korte periode. Voor de collectieve opwekprojecten hebben zich wel meer 
potentiële deelnemers gemeld. Voor 2024 is de les wel om voor de zomer al met de voorbereidingen 
van de Klimaatweek te starten en vroeger te communiceren met meerdere persberichten, ook voor 
individuele bijeenkomsten, en de gedrukte posters ook eerder te verspreiden. 

1.3  Wijkaanpak 

De contactcommissie Lage Vuursche heeft BD benaderd om mee te denken over een collectieve 
aanpak voor isolatie van woningen en het aanleggen van een warmtenet. Daarnaast is ook vanuit de 
bewoners van het park De Zeven Linden BD benaderd om mee te denken over de verduurzaming van 
hun park. Uiteraard heeft BD positief op beide vragen gereageerd. Naar verwachting krijgen ze in 2024 
concreet inhoud. 
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Baarn, 30 juni 2024 
 
Bestuur Stichting BaarnDuurzaam 2023: 
Herman Jan Wijnants, voorzitter 
Diederik van der Burg, secretaris 
Ragnar Koot, penningmeester 
Simone van der Sijs, bestuurslid 
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2.  Toekomst 
Het voornemen van BaarnDuurzaam is om in 2024 alle activiteiten gaande te houden. Enkele 
activiteiten krijgen echter extra aandacht. Deze zijn hieronder gespecificeerd.  

2.1 Activiteiten – niet gesubsidieerd 

BD zal de interne organisatie in 2024 verder versterken. Voor vrijwilligers zullen VOG’s worden 
aangevraagd, en met eenieder zal een overeenkomsten worden ondertekend. Er zullen enkele interne 
sessies gehouden worden om de visie, doelen en activiteiten verder vorm te geven. Ook zullen de 
afspraken met BijZONder Baarn worden geëxpliciteerd. 
Een aandachtspunt is de diversiteit van de organisatie. Daar wordt geen concrete doelstelling op 
geformuleerd, maar het heeft aandacht in de externe communicatie en in het zoeken van nieuwe 
medewerkers. 
 
BijZONderBaarn zorgt voor de verdere opvolging van de activiteiten voor de IJsbaan en de twee 
carpoolplaatsen waar zonnepanelen en laadpalen zullen komen. 

2.2 Gesubsidieerde activiteiten 

2.2.1 Inspireren en activeren  

BaarnDuurzaam ziet het als een van haar belangrijkste taken om inwoners te inspireren tot het 
daadwerkelijk nemen van verduurzamingsmaatregelen. We blijven daarom algemene informatie 
geven, onder meer in de vorm van informatie over zon op eigen dak en over eenvoudige maatregelen 
en gedrag. We gaan door met het organiseren van halfjaarlijkse bijeenkomsten. Ook blijven we gericht 
besturen van VvE’s informeren en ondersteunen. Daarnaast zetten we in 2024 sterker in op (het 
ondersteunen van) wijkinitiatieven. We blijven ook bouwen aan ons kennis- en presentatiebestand, 
zodat ook gericht antwoord of voorlichting op deelonderwerpen gegeven kan worden.  
 
a) Monitoring Energieverbruik in Baarn 
Het dashboard met indicatoren over energieverbruik en elektriciteitsopwekking wordt ook in 2024 
geactualiseerd. 
 
b) Halfjaarlijkse bijeenkomsten 
In 2024 zullen twee publieksbijeenkomsten worden georganiseerd. 
 
  



 

Jaarverslag 2023  13 
 

c) Klimaatweek 
In de eerste week van november, de nationale klimaatweek, organiseert BaarnDuurzaam weer een 
lokale klimaatweek.  
 
d) Wijkinitiatieven 
Onze ambitie is om via initiatieven in wijken de verduurzaming in Baarn te versnellen. Daartoe willen 
we zorgen dat we gemakkelijke in contact komen met ideeën die onder inwoners leveren én willen we 
ondersteunen bij het versnellen van die initiatieven.  
 
In 2023 is BaarnDuurzaam betrokken geraakt bij initiatieven in Lage Vuursche en op het terrein De 
Zeven Linden. Wij blijven de lokale initiatiefnemers proactief ondersteunen, wat bij De Zeven Linden 
betekent dat we alle aangemelde eigenaren van advies voorzien. En we willen de ervaringen die we 
opdoen vasthouden, zodat ze later ten goede kunnen komen van andere wijkinitiatieven. 
 
Daarnaast zullen wij voor de zomer een methode ontwikkelen om wijkinitiatieven te ontdekken en te 
versnellen. Deze willen we later in het jaar in 1 wijk in werking stellen. Bij dit alles trekken we zoveel 
mogelijk op met de gemeente, die voor 2024 ook inzet op wijkinitiatieven. 
 
Tot slot volgen wij de ontwikkeling van de Baarnsche Zoom proactief, en zullen waar zinvol onze kennis 
en visie inbrengen. Uit de Klimaateffectatlas Vallei en Veluwe blijkt dat dit gebied 
overstromingsgevoelig is. BD zal daarom breder dan alleen over energie adviseren.  

2.2.2  Adviseren 

Het advies van BaarnDuurzaam is erop gericht inwoners en bedrijven & instellingen gericht te helpen 
om energiebesparende en verduurzamende maatregelen te treffen. Adviezen worden in het algemeen 
gegeven door onze Energiecoaches, die voor een deel ook gespecialiseerd zijn in bepaalde soorten 
gebouwen.  
 
a) Energiecoaching inwoners 
BD zet erop in dat in 2024 ten minste 300 energiescans / adviezen door de energiecoaches worden 
gemaakt. De uitdaging daarbij is de terugvallende vraag sinds zomer 2023, dus er zal extra inspanning 
op communicatiegebied ingezet worden om de vraag op peil te brengen. 
 
BD werkt samen met de gemeente en de initiatiefnemers van het Groene Gala om het aldaar 
opgehaalde geld correct te besteden. Dat wil zeggen ervoor gezorgd moet worden dat 500-1000 
inwoners met energiearmoede in Baarn en Soest een warmer huis krijgen. 
 
b) Integrale Energiescans  
BD wil in 2024 zestien basisscans, vier meer complexere scans en twee uitgebreide scans uitvoeren. 
Daarmee willen wij mogelijke besparingen van gemiddeld 25% (qua warmte en elektriciteit) 
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identificeren bij de bedrijven op de Noorschil en de Drie Eiken. Het inhoudelijk in contact komen met 
bedrijven en instellingen blijkt arbeidsintensief. Daarom zal voor de zomer een professional ingehuurd 
worden om de scans te gaan “verkopen” en uitvoeren. 

2.2.3 Interne organisatie 

De fusie in 2023 van de Baarnse KlimaatAlliantie, EnergiekBaarn en POB-Duurzaam tot BaarnDuurzaam 
vraagt een herijking van diverse regelingen, commissies en communicatiestructuren. Het nodige is in 
2023 gedaan, maar in 2024 zijn er nog enkele belangrijke stappen te zetten. 
 
a) Communicatie 
Om effectief te zijn in onze missie om Baarn zo snel mogelijk klimaatneutraal te maken, moeten we 
zichtbaar zijn voor inwoners en bedrijven & instellingen, en relevante informatie bieden. 
Deze ambitie willen wij realiseren door in 2024 een nieuw communicatieteam aan te stellen. Voor de 
zomer zullen dit team en het bestuur heldere doelstellingen en effectiviteitsindicatoren voor de 
communicatie vaststellen, onder meer in de vorm van aantallen volgers en bezoekers van activiteiten. 
In elk geval zal er ook intensiever en multikanaal worden gecommuniceerd.  
 
Verder zal in 2024 concreet invulling worden gegeven aan het concept “vrienden van 
BaarnDuurzaam”. 
 
b) Interne communicatie  
De onderlinge binding in een vrijwilligersorganisatie komt niet vanzelf, maar is wel essentieel. Daarom 
zal er in 2024 structureel een interne nieuwsbrief aan alle BD’ers worden verzonden. En er zal 
tweemaal een live-bijeenkomst voor alle vrijwilligers worden georganiseerd. Daarnaast treffen onder 
anderen energiecoaches, het communicatieteam en het bestuur elkaar onderling met regelmaat. 
 
c) Rollen en verantwoordelijkheden 
Er zijn nog een aantal belangrijke acties uit te voeren om de organisatie van BaarnDuurzaam en haar 
verhouding tot andere partijen te verhelderen. Daartoe zullen in 2024: 

• Overeenkomsten met alle vrijwilligers worden ondertekend. Onderdeel van de overeenkomst 
is het kunnen overleggen van een AVG-verklaring. 

• Een vertrouwenspersoon worden aangesteld. 
• Het bestuursreglement worden vernieuwd. 
• De verhouding met opwekcoöperaties, zoals BijZONderBaarn, goed worden vastgelegd. 
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3.  Organisatie 

3.1  Raad van Toezicht 

Voorzitter:  dhr. Gijs Tegelberg 
Secretaris:  dhr. Hilco Witteveen 
Lid: mevr. Patricia van Berkum 

3.2  Bestuur 2023 

Voorzitter:  dhr. Herman Jan Wijnants  
Penningmeester: dhr. Ragnar Koot 
Secretaris:  dhr. Diederik van der Burg 
Algemeen: mw. Simone van der Sijs 
 
Contactgegevens bestuur: bestuur@baarnduurzaam.nl 
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4.  Jaarrekening  
De verslagperiode is het kalenderjaar 2023.  

4.1  Resultatenrekening 

 2023 2022 
Baten 
Subsidie BKA 2023 € 15.556 € 34.460 
Subsidie BD aanvullend 2023 € 14.837  
Overschot subsidie POBD 1e helft 2023 € 14.092  
Overschot subsidie EB 1e helft 2023 € 4.616  
Subsidie EB 2e helft 2023 € 8.875  
Subsidie POBD 2e helft 2023 € 11.750  
Bijdragen/donaties 2e helft 2023 € 275  
Totaal Baten € 70.000 € 34.460 
 
Lasten 
Projectleiding en uitvoering € 3.562  
Inhuur professioneel advies  € 4.840 
Communicatieadvies en middelen € 980  
Opleidingen congressen seminars € 531 € 19 
Kosten organiseren bijeenkomsten € 752 € 2.363 
Materialen   
Communicatie € 12.146 € 14.721 
Algemene ondersteuning en kosten € 1.468 € 677 
Totaal lasten € 19.438 € 22.620 

 
Door samenvoeging van de drie organisaties is er sprake van andere kosten en worden kosten anders 
gerubriceerd, de vergelijkende cijfers over 2022 zijn volgens deze nieuwe rubricering ingevuld. 
 
In 2023 werd door de drie organisaties behoorlijk minder dan de toegezegde subsidie opgebruikt. 
Kosten voor communicatie, marketing-ondersteuning en website zijn wel voor een groot deel 
gemaakt. 
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4.2  Balans 

Onderstaand de balans van Stichting Baarnse KlimaatAlliantie per 31 december 2022 en 31 december 
2023. De activa en passiva van EnergiekBaarn en POB Duurzaam zijn vanaf 30 juni 2023 opgenomen. 
 

 31-12-2023 31-12-2022 
Activa 
Banksaldo  € 119.231 € 25.792 
Nog te ontvangen subsidie € 14.837 - 
Totaal Activa € 134.068 € 25.792 
 
Passiva 
Kapitaal € 2.866 € 806 
Subsidie nog te besteden:   
 2021-2022 € 73.364 - 
 2023 € 50.287 - 
Voorzieningen € 4.706 - 
Crediteuren € 2.845 € 536 
Terug te betalen subsidie - € 24.450 
Totaal Passiva € 134.068 € 25.792 

 
De vaststelling van de subsidie 2021-2022 is uitgesteld tot 2025. Dit impliceert dat deze subsidie (nog) 
niet behoeft te worden terugbetaald, maar alsnog kan worden besteed (binnen criteria waarvoor deze 
in 2021 is verstrekt). Deze subsidie en ook het nog niet bestede deel van 2023 zijn derhalve als nog te 
besteden in plaats van als terug te betalen opgenomen in de balans. 
 
In eerste instantie is een deel van de door BKA aangevraagde subsidie afgewezen. Hierna is de 
subsidieregeling opnieuw opengesteld en is een gewijzigde aanvraag ingediend die voor een belangrijk 
deel is toegewezen. Het deel van deze subsidie over 2023 is in januari 2024 ontvangen. 
 
 


